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Geachte mevrouw Koning-Bruijn, 

 
Op 7 december 2020 stelde u het college van dijkgraaf en hoogheemraden schriftelijke vragen over 
gefaseerd rietmaaien (20.0936503). Met deze brief voorzien wij in de beantwoording van uw vragen. 
Op de volgende pagina's vindt u de vragen, gevolgd door een reactie. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

namens het college van dijkgraaf en hoogheemraden, 

 

 

 

de secretaris, 

 

 

 

 

M.J. Kuipers 

de dijkgraaf, 

 

 

 

 

drs. L.H.M. Kohsiek 
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fractie Natuurlijk BBW verzoekt D&H om onderzoek te doen of de resultaten bekend te maken van 
de evaluatie van het gefaseerd riet maaien in de Schermer aan de Noordervaart zuidzijde, 
Zuidervaart, Blokkerweg en Laanweg te Stompetoren en Zuidschermer.  

 
Bewoners van genoemde Noordervaart zuidzijde, Zuidervaart, Laanweg en Blokkerweg waren het 
absoluut niet eens met het gefaseerd maaien om diverse redenen:  
 
• Beperking van het weidse uitzicht  

• Vrees voor een afnemende kwaliteit riet  

• Bij een verschraling of mindere kwaliteit van de rietschoot een afnemende bescherming van de 

kades/keringen  

• Toename van ratten, muizen en ander ongedierte en daardoor een mogelijke verspreiding van 
ziekten en plagen  

• Te laat maaien in het jaar  

• Het in gedrang komen van de verkeerveiligheid, vooral op de kruisingen, door het hoge riet, de 
duisternis en mogelijk slecht zicht door de weersomstandigheden  

• Problemen voor de schaatsers, vallen en breuken, als er gebroken riet op het ijs terecht komt  
 
Dit zijn enkele van de argumenten die de bewoners naar voren hebben gebracht in het overleg 

destijds. Om de bewoners tegemoet te komen is er een evaluatie toegezegd en die evaluatie moet al 
hebben plaats gevonden.  

Antwoord 

Het hoogheemraadschap is bekend met de bezwaren en wensen van de bewoners van de Schermer 

ten aanzien van gefaseerd rietmaaien. Sinds 2015 is hierover veelvuldig contact geweest tussen de 

bewoners en het waterschap. We informeren u, alsmede de bewoners, graag over de stand van 

zaken rond het huidige rietbeheer en gaan onderstaand in op de genoemde zorgpunten. 

Gefaseerd rietmaaien 

Riet is een belangrijke bescherming voor oevers, kades en waterkeringen en biedt ook kansen op 

het gebied van waterkwaliteit en biodiversiteit. Ter verbetering van de waterkwaliteit en de 

biodiversiteit is het hoogheemraadschap het rietbeheer vanaf 2014/2015 anders gaan uitvoeren. In 

ons gehele gebied zijn we de rietoevers gefaseerd gaan maaien. Jaarlijks maaien we 1/3 van onze 

rietoevers. Dit doen we in trajecten van circa 200 meter. Dit betekent dat bij een rietoever van 600 

meter na drie jaar elk deel van de rietoever een keer gemaaid is. 

Voor vele vogels en (kleine) zoogdieren is riet een schuilplaats. In de gedragscode van 

waterschappen hebben we daarom afgesproken om riet in delen te maaien om soorten te 

beschermen. Maaien veroorzaakt namelijk een flinke verstoring voor het leven in de rietoevers en 

door het riet gefaseerd te maaien blijft een deel van het leefgebied voor de dieren in tact. Inheemse 

soorten als de waterspitsmuis willen we beschermen door gefaseerd te maaien. 

Bovenstaande werkwijze is in lijn met de Visie op biodiversiteit van Hoogheemraadschap Hollands 

Noorderkwartier: https://www.hhnk.nl/_flysystem/media/visie-op-biodiversiteit-hhnk.pdf. 

Het weidse uitzicht in de Schermer 

Destijds hebben bewoners van de Schermer tijdens keukentafelgesprekken aangegeven dat bij de 

wijziging in het rietbeheer het weidse uitzicht belemmerd wordt door het riet dat niet wordt 

weggemaaid. Tijdens deze gesprekken is met de bewoners afgesproken dat wij voor hun woningen 

het riet wegmaaien. We zijn dit vanaf 2015 dan ook zo gaan uitvoeren. De afgelopen jaren is echter 
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gebleken dat niet bij alle bewoners de behoefte meer bestaat om het riet jaarlijks weg te laten 

maaien. Op deze plekken zijn we daarom weer het riet gaan maaien zoals gebruikelijk is in ons 

gebied. Voor het gehele gebied van HHNK, dus ook de Schermer, blijft het beleid dat we 1/3 van de 

rietoevers zullen maaien. Bij meldingen of vragen van bewoners kunnen wij het riet op specifieke 

locaties echter wel wegmaaien. 

Verkeersveiligheid 

Het hoogheemraadschap maakt een uitzondering in het gefaseerd rietmaaien voor de 

verkeersveiligheid. Indien er een melding komt van weggebruikers of bewoners over een onveilige 

situatie bij een kruispunt, beoordelen wij dit en zorgen wij dat bij dit kruispunt jaarlijks gemaaid 

wordt. Zo maaien wij jaarlijks de zichthoeken  bij de brug van de Zuidervaart richting de Laanweg. 

Er zijn bij ons geen meldingen van verkeersongevallen door zichtbelemmering bekend uit de 

Schermer. 

De kwaliteit van het riet en de bescherming van de kades/keringen  

Een van uw punten van zorg is de bescherming van kades en keringen. Wij begrijpen dit en willen 

benadrukken dat ook wij het belangrijk vinden dat de oeverbeschermende functie intact blijft. Om 

riet sterk en vitaal te houden is het belangrijk om niet te vroeg te maaien. Als het riet nog niet 

voldoende afgestorven is voordat er gemaaid wordt, dan zal de kwaliteit van de rietoever afnemen. 

Wanneer het riet in de zomer zou worden gemaaid dan heeft dit tot gevolg dat de kwaliteit van het 

riet het volgende jaar slechter zou zijn. Daarom maaien wij het riet in de winter, tussen 1 december 

en 1 maart. Als blijkt dat de kwaliteit van een rietoever afneemt spelen wij hier op in met ons 

onderhoud. Dit doen wij bijvoorbeeld door rietoevers uit te krabben. Hierbij verwijderen we de 

humusrijke laag in de rietoever en zorgen we dat er weer 'lucht' in de rietoevers komt. De wortels 

van het riet worden hierdoor weer sterker. Jaarlijks bepalen we welke rietoevers uitgekrabd moeten 

worden. In de winter van 2018/2019 hebben we op een aantal plekken langs de Schermerdijk en 

Laanweg rietoevers uitgekrabd. Wij zien nu dat de rietoevers hier weer sterk en vitaal zijn. 

Ongedierte 

Naast diertjes, zoals de waterspitsmuis, die wij graag in onze oevers zien, kan er ook ongedierte in 

rietoevers voorkomen. U geeft aan dat dit in de Schermer het geval is. Het voedsel wat deze dieren 

eten komt echter meestal van andere bronnen. Ook als al het riet gemaaid zou zijn, komen deze 

dieren voor. Het hoogheemraadschap staat daarnaast niet aan de lat voor dergelijke 

ongediertebestrijding. 

Schaatsers 

Schaatsen op sloten en vaarten is op eigen risico. Het wegnemen van scheuren of 

onregelmatigheden op het ijs is geen taak van het hoogheemraadschap.  

In ons beheer en onderhoud maken we afwegingen die verband houden met de waterkwantiteit en 

waterkwaliteit. We zien daarnaast dat onze omgeving steeds meer waarde hecht aan het herstel 

van, en de bijdrage aan biodiversiteit en dit maakt daarom onderdeel uit van ons beheer. Is het 

vanwege de doorstroming nodig, dan wordt riet verwijderd. Zo niet, dan laten we riet zoveel 

mogelijk staan en beheren we het op een manier waar de waterkwaliteit en de ecologie zo veel 

mogelijk profijt van heeft. 


